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PROTOKÓŁ NR 8/19 
POSIEDZENIA KOMISJI BUDŻETU I GOSPODARKI  

RADY POWIATU W GRYFINIE 
z dnia 29 sierpnia 2019 r. 

  
 
Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 13:30 w Starostwie Powiatowym w Gryfinie  
przy ul. Sprzymierzonych 4, zakończyło się o godz. 15:00. W posiedzeniu udział wzięło  
5 członków komisji (lista obecności - zał. nr 1), Sekretarz Powiatu – Andrzej Krzemiński, 
Skarbnik Powiatu – Jolanta Staruk, , Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i 
Turystyki  - Elżbieta Lorenowicz-Bień, Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i 
Nadzoru Właścicielskiego - Lucyna Zawierucha, pracownicy Powiatowego Centrum Pomocy 
Rodzinie w Gryfinie: główna księgowa - Iwona Miler i pracownik Wydziału Rodzinnej Pieczy 
Zastępczej – Adriana Lewandowska. Kworum zostało stwierdzone. Obrady poprowadził 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki – Hubert Andrych. Tematami posiedzenia 
były: wydanie opinii w sprawie umorzeń za pobyt dzieci w rodzinie zastępczej oraz za 
wyżywienie byłych wychowanków Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w Chojnie, 
analiza wydatków związanych z oświatą i edukacją w jednostkach podległych powiatowi oraz 
analiza wydatków poniesionych przez powiat na melioracje w 2018 r. . 
 
 
Ad. 2  
Porządek obrad 8 posiedzenia Komisji Budżetu i Gospodarki został przedstawiony, nie 
wniesiono uwag. Stanowi - zał. nr 2.  
 
Ad. 3 
Radny  Wojciech Długoborski zgłosił poprawki stylistyczne do protokołu nr 7/19 posiedzenia 
Komisji Budżetu i Gospodarki z dnia 11 lipca 2019 r., sporządzonego przez Barbarę Stachoń  
i Magdalenę Romankiewicz. Zgłosił również, uwagę że do nazwy protokołu po nazwie 
stosownej komisji, należałoby dodawać „Rady Powiatu w Gryfinie”.  
 
Po wprowadzeniu poprawek protokół został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad. 4 
Wydanie opinii do wniosku Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy 
Rodzinie w Gryfinie dot. umorzenia należności za pobyt dzieci w rodzinie 
zastępczej – pismo z dnia 12.07.2019 r. znak: PCPR.0602/129/2019/BS 
 

Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczyli pracownicy Powiatowego Centrum Pomocy 
Rodzinie w Gryfinie: główna księgowa - Iwona Miler  

i pracownik Wydziału Rodzinnej Pieczy Zastępczej – Adriana Lewandowska 
 
Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk powiedziała, że wniosek został pozytywnie zaopiniowany 
przez Zarząd Powiatu. Wytłumaczyła, że zgodnie z uchwałą Rady Powiatu Komisja Budżetu i 
Gospodarki spotyka się w celu wydania opinii w sprawie umorzenia. Skarbnik Powiatu 
poinformowała, że sprawa zanim trafiła do przedawnienia przeszła przez ścieżkę 
upominawczą, odwoławczą, komorniczą, jednak komornik uznał należność za niemożliwą do 
ściągnięcia  
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Główna księgowa PCPR Iwona Miler powiedziała, że przez lata były duże trudności  
z dostarczeniem pism windykacyjnych do pani, której dzieci dotyczy wniosek,  ponieważ nie 
można było ustalić jej miejsca pobytu. Nie widniała w rejestrze osób bezrobotnych. Jest to 
osoba, która nie dopełniała obowiązku meldunkowego i nie przebywała w miejscach, które 
odnajdywały organy administracyjne (Centrum Personalizacji Dokumentów MSWiA  
w Warszawie, MOPS-y, PUP czy Policja). Główna księgowa nadmieniła również,  
że do wniosku została załączona opinia prawnika, która wskazuje, że sprawa przedawniła się 
w 2006 r. 
 
Radny Tomasz Mirakowski spytał, dlaczego sprawa trafia do umorzenia dopiero  
po 20 latach (dzieci zaczęły przebywać w placówce w 1999 r.). 
 
Główna księgowa PCPR Iwona Miler powiedziała, że na tak długi okres czasu wpłynęło 
wiele czynników po stronie prawnej jak i formalno-technicznej: zmiany przepisów prawnych, 
zmiany ustawy o pomocy społecznej, ustawy o wspieraniu rodziny i systemie pieczy 
zastępczej, ustalenie podstaw prawnych umorzenia należności czy przedawnienia, kto 
powinien rozliczać należności Skarbu Państwa, bo było to zadanie zlecone powiatowi przez 
wojewodę – wojewoda czy PCPR, który jest jednostką podległą Powiatowi. Główna księgowa 
powiedziała, że pracuje w PCPR od 2017 roku i postanowiła zająć się tego rodzaju sprawami, 
które zalegają. Przyznała, że podobnych wniosków do złożenia miałaby jeszcze około ośmiu. 
 
Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk powiedziała, że warto byłoby uregulować te kwestie. 
 
Radny Wojciech Długoborski zauważył, że to pierwszy taki przypadek kiedy Komisja 
Budżetu i Gospodarki wydaje opinię w sprawie umorzenia. Radny zawnioskował, żeby 
Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Gryfinie przygotowało wszystkie wnioski o których 
wspomina Główna Księgowa, jednocześnie nadmienił, że do każdego następnego powinno 
być przedstawione krótkie zestawienie wraz z zawartymi datami, jakie czynności zostały 
podjęte przez PCPR bądź firmy windykacyjne, komornika, celem wyegzekwowania 
nieopłaconych zaległości, zanim uległy one przedawnieniu –  
pismo znak BRZ.0012.1.8.2019.AW 
 
Radny Jerzy Zgoda zauważył, że długi okres czasu zanim sprawa trafiła do umorzenia mógł 
wynikać z tego, iż cały czas była nadzieja, że sytuacja osoby zadłużonej ulegnie poprawie  
i należność będzie można wyegzekwować. 
 
Przewodniczący Komisji – Hubert Andrych spytał dlaczego sprawa przedawniła się  
w 2006 r. a Komisja Budżetu i Gospodarki dopiero w 2019 r. wydaje swoją opinię  
nt. umorzenia. 
 
Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk odpowiedziała, że to pytanie trzeba skierować do 
Dyrektor PCPR w Gryfinie. 
 
Przewodniczący Komisji – Hubert Andrych spytał kto jest za pozytywnym rozpatrzeniem 
wniosku o umorzenie należności za pobyt dzieci w rodzinie zastępczej. 
 
 
Pozytywna opinia została wydana jednogłośnie – pismo znak BRZ.0012.1.8.2019.AW do 
załącznika nr 3 do protokołu 8/19 Komisji Budżetu i Gospodarki Rady Powiatu w Gryfinie 
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Posiedzenie opuścili pracownicy Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gryfinie: 
główna księgowa - Iwona Miler i pracownik Wydziału  
Rodzinnej Pieczy Zastępczej – Adriana Lewandowska 

 
 

Ad. 5 
Wydanie opinii do wniosku Dyrektora Specjalnego Ośrodka Szkolno-
Wychowawczego  
w Chojnie dot. umorzenia należności z tytułu opłat za wyżywienie byłych 
wychowanków jednostki – pismo z dnia 15.07.2019 r.  
 
 

Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczyła Naczelnik Wydziału Edukacji,  
Kultury, Sportu i Turystyki  - Elżbieta Lorenowicz- Bień 

 
 

Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk powiedziała, że zgodnie z obowiązującymi przepisami za 
pobyt jak i wyżywienie dzieci w Specjalnych Ośrodkach Szkolno – Wychowawczych opłaty 
ponosi rodzic dziecka. Wychowankowie, których dotyczy wniosek przebywali  
w ww. placówce w okresie od 2005 – 2009 r. . Łączna kwota zaległości wynosi 7 010, 30 zł. 
Skarbnik poinformowała, że do wniosku załączone jest pismo z Urzędu Skarbowego  
w Gryfinie w sprawie zakończenia postępowania egzekucyjnego z 10.05.2019 r. i zgodnie  
z przepisami stanowi ono podstawę od wydania pozytywnej opinii przez Powiat Gryfiński w 
sprawie umorzenia. 
 
Radny Wojciech Długoborski ponowił swoją prośbę, że analogicznie jak w poprzednim 
wniosku, w sprawach o umorzenie życzy sobie, by jednostki opiniujące przedstawiały krótki 
rys historyczny jakie działania zostały podejmowane na przestrzeni lat, zanim zaległości 
trafiły do umorzenia.  
 
Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk powiedziała, że z dokumentacji wynika historia 
czynności i że rozpoczęcie postępowania windykacyjnego celem skierowania postępowania 
do Urzędu Skarbowego nastąpiło w 2007 r. 
 
Radny Wojciech Długoborski zauważył, że Dyrektor Specjalnego Ośrodka  
Szkolno – Wychowawczego w Chojnie wysłała do dłużniczki pismo z upomnieniem w roku 
2009 r. czego nie powinna była robić skoro próby egzekucji przejął komornik.   
 
Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk zauważyła, że mogło być to celowe działanie celem 
przerwania biegu przedawnienia długu.  
 
Przewodniczący Komisji – Hubert Andrych spytał kto jest za pozytywnym rozpatrzeniem 
wniosku o umorzenie należności za pobyt dzieci w rodzinie zastępczej. 
 
 
Pozytywna opinia została wydana jednogłośnie – pismo znak BRZ.0012.1.8.2019.AW do 
załącznika nr 4 do protokołu 8/19 Komisji Budżetu i Gospodarki Rady Powiatu w Gryfinie 
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Ad. 6 
Analiza wydatków związanych z oświatą i edukacją w jednostkach 
podległych powiatowi, realizowanych w 2019 r. 
 
Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki  - Elżbieta Lorenowicz - Bień 
przedstawiła i omówiła wydatki związane z oświatą i edukacją w jednostkach podległych 
powiatowi, realizowanych w 2019 r – stanowią one załącznik nr 5 do protokołu nr 8/19 
Komisji Budżetu i Gospodarki z dnia 29.08.2019 r.. 
 
Radny Tomasz Mirakowski spytał czy wydatki to również inwestycje, bo jeśli tak,  
to nie zostały uwzględnione w materiałach, Radnego interesuje ile złotych zostało wydanych 
na np. remont/odświeżenie budynku w poszczególnych szkołach.  
 
Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki  - Elżbieta Lorenowicz - Bień 
poinformowała, że w zestawieniu posiada bieżące wydatki szkół a nie wydatki inwestycyjne. 
Jednocześnie jeśli szkoła posiada środki i zakupiła farby, zaś malowanie zostało wykonane 
przez pracownika typu konserwator/dozorca, to całe przedsięwzięcie zalicza się na poczet 
wydatków bieżących. 
 
Radny Wojciech Długoborski poprosił, by na październikowe posiedzenie Komisji 
Naczelnik przygotowała również wydatki majątkowe dotyczące oświaty. 
 
Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki  - Elżbieta Lorenowicz - Bień 
odpowiedziała, że gdyby takie były ponoszone przez podległe jednostki, to zostałyby ujęte w 
przygotowanym zestawieniu. 
 
Radny Jerzy Zgoda zauważył, że w związku ze zmianami, które wchodzą od września,  
a mianowicie podwyżkami płac dla nauczycieli oraz dodatków w kwocie 300 zł za 
wychowawstwo, wydatki na oświatę do końca roku na pewno ulegną zmianie w stosunku do 
szacunkowych prognoz. 
 
Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk potwierdziła słowa Radnego oraz zauważyła, że od 
września pobory pracowników oświaty  muszą już być wypłacone wedle nowych 
wytycznych, jednak władze samorządowe nie mają na to dodatkowych środków.  
 
Przewodniczący Komisji – Hubert Andrych spytał jaką konkretnie kwotę, po podwyżce,  
przyjdzie co miesiąc zapłacić Starostwu Powiatowemu w Gryfinie w stosunku do wypłaty 
przed podwyżką.  
 
Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki  - Elżbieta Lorenowicz - Bień 
odpowiedziała, że na chwilę obecną nie ma takich obliczeń, dopiero prowadzi takie 
kalkulacje, Ministerstwo Edukacji również nie wystosowało oficjalnego pisma jaką kwotą 
przekaże na ten cel. 
 
Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk dodała, że jeśli kwota ta nie będzie wystarczająca, to 
zostanie zmieniony budżet Powiatu i z pewnych inwestycji będzie trzeba zrezygnować.   
 
Radny Wojciech Długoborski  zauważył, że w dokumentach jest nieścisłość, ponieważ 
wydatki miały dotyczyć pierwszego półrocza 2019 r., więc lipiec, który jest w nich ujęty, nie 
powinien się tam znaleźć. 
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Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki  - Elżbieta Lorenowicz - Bień 
odpowiedziała, że chciała udzielić jak „najświeższych informacji”, dlatego w zestawieniu 
ujęła również ubiegły miesiąc.  
 
Radny Wojciech Długoborski  zawnioskował o przygotowanie przez Naczelnik Edukacji, 
Kultury, Sportu i Turystyki  prognozy wydatków na oświatę w poszczególnych jednostkach 
we wrześniu – grudniu 2019 r. z uwzględnieniem zmian płacowych –  
pismo nr BRZ.0012.1.10.2019.AW 
 
Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk zauważyła, że subwencja z Ministerstwa Edukacji nigdy 
nie wystarczyła w pełni na wydatki samorządów względem jednostek oświatowych więc 
trzeba się nastawić na zmiany w budżecie.  
 

Posiedzenie opuściła Naczelnik Wydziału Edukacji,  
Kultury, Sportu i Turystyki  - Elżbieta Lorenowicz-Bień 

 
 
Ad. 7 
Analiza wydatków poniesionych przez powiat na melioracje w 2018r. i 
planowane na 2019 r. 
 

Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczyła Naczelnik Wydziału Gospodarki 
Nieruchomościami i Nadzoru Właścicielskiego - Lucyna Zawierucha 

 
Przewodniczący Komisji – Hubert Andrych poprosił o zabranie głosu Panią Naczelnik. 
 
Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Nadzoru Właścicielskiego - 
Lucyna Zawierucha powiedziała, że powiat nie ponosi wydatków na melioracje ze środków 
własnych. Jeżeli jest taka potrzeba w kwestii remontu, przebudowy rowu to Starostwo 
Powiatowe w Gryfinie występuje do Wojewody z wnioskiem o dotację jednak rowy ulegają 
sukcesywnie komunalizacji na rzecz poszczególnych Gmin. W 2018 r. samorząd nie poniósł 
żadnych wydatków związanych z melioracją zaś w 2019 r. przewidziane jest 4 500 zł  
na odmulenie i udrożnienie rowu w Chojnie. 
 
Radny Wojciech Długoborski zauważył, że ciężko odnaleźć się w zakresie 
odpowiedzialności między gminą, powiatem, samorządem województwa, Wodami Polskimi 
w sprawie melioracji a temat jest dość ważny, ponieważ rowy w Polsce są nagminnie 
zaniedbywane. 
 
Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Nadzoru Właścicielskiego - 
Lucyna Zawierucha odpowiedziała, że przed powstaniem Wód Polskich za odmulanie i 
utrzymanie odpowiedzialni byli właściciele gruntów przyległych, zaś kontrolę nad tym miał 
Wydział Ochrony Środowiska. 
 
Przewodniczący Komisji – Hubert Andrych zauważył, że na X sesji Rady Powiatu zgodnie 
z planem pracy Rady Powiatu jest wpisane wystąpienie przedstawicieli Wód Polskich, wiec to 
może do niech należałoby zadawać pytania o melioracje na terenie powiatu.  
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Posiedzenie opuściła Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Nadzoru 
Właścicielskiego - Lucyna Zawierucha i Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk. 

 
 
Ad. 8  
Sprawy różne, informacje, wolne wnioski.  
 
Przewodniczący Komisji – Hubert Andrych zachęcił pozostałych członków komisji do 
rozpoczęcia dyskusji nt. bieżącej sytuacji finansowej Spółki Szpital Powiatowy w Gryfinie 
Sp.z.o.o. . 
 
Radny Tomasz Mirakowski powiedział, że posiada informacje od radnych należących do 
innych komisji, że sytuacja jest wręcz tragiczna.  
W związku z tym chciałby wiedzieć: 
- jakie dokładnie zadłużenie na dzień dzisiejszy posiada Spółka Szpital Powiatowy w Gryfinie 
Sp.z.o.o.,  
- co władze samorządowe zamierzają zrobić z faktem, że Spółka „Dom Lekarski” S.A. nie 
wywiązała się z planu inwestycyjnego na lata 2015-2018,  
- kto wyposaży w sprzęt nowo wybudowany obiekt, 
- czy samorząd bierze pod uwagę zmianę struktury prawnej Spółki Szpital Powiatowy w 
Gryfinie Sp.z.o.o. ,  
- czy są prowadzone rozmowy w sprawie zwiększenia ryczałtu od NFZ w związku z 
rozbudową szpitala o nowy budynek, 
- jak na dzień dzisiejszy wygląda sytuacja kadrowa w szpitalu, czy Prezes Spółki nadal 
rozważa redukcję łóżek w oddziałach w związku z brakiem pielęgniarek, 
- przedstawienia kalendarium rozmów prowadzonych między Starostwem Powiatowym w 
Gryfinie a Wojewodą w sprawie możliwości pozyskania dotacji rządowych związanych z 
inwestycją jaką jest wybudowanie nowego obiektu, 
- informacji z ostatnich 5 lat o jakie dotacje wystąpiło Starostwo Powiatowe w Gryfinie. – 
pismo nr BRZ.0012.1.10.2019.AW 
 
Radny zapytał czy w sprawie dotacji Sekretarz Powiatu posiada jakąś wiedzę. 
 
Sekretarz Powiatu Andrzej Krzemiński odpowiedział, że Powiat wnioskował na 
przestrzeni lat o środki ze Skarbu Państwa w oparciu o programy różnych Ministerstw. 
Przytoczył przykład wniosku do Ministerstwa Edukacji o środki na poprawę infrastruktury 
szkolnej i zostały one przyznane na np. remont sali gimnastycznej w szkole w Gryfinie  
ok. 5 lat temu,  w ramach tego samego zadania w tym roku została wyremontowana sala 
gimnastyczna w Specjalnym Ośrodku Szkolno- Wychowawczym w Chojnie, natomiast ze 
środków otrzymanych z innej dotacji są już drugi rok remontowane zabytkowe mury w 
Chojnie. Jeśli chodzi o dotacje na szpital to wniosek został złożony w marcu 2019, do dnia 
dzisiejszego nie otrzymał on odpowiedzi ze strony Wojewody mimo wprowadzonych 
poprawek które sugerował. 
 
Radny Tomasz Mirakowski spytał czy ze strony Wojewody padła nieoficjalna informacja, 
że środki te nie zostaną przyznane. 
 
Sekretarz Powiatu Andrzej Krzemiński odpowiedział, że pisemnie nie było takiej 
odpowiedzi.  
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Radny Jerzy Zgoda powiedział, że na każdym posiedzeniu Zarządu jest omawiana bieżąca 
sytuacja Spółki Szpital Powiatowy w Gryfinie Sp.z.o.o., jednak nie jest upoważniony przez 
Pana Starostę do składania sprawozdania w tej sprawie. Na pewno niedługo zapadną 
kluczowe decyzje dotyczące przyszłości szpitala, zaś wszędzie gdzie było możliwe złożyć 
wniosek o dofinansowanie rozbudowy, to zostało to poczynione. Jeśli chodzi z kolei o 
połączenie z SP ZOZ MSWiA w Szczecinie to występują problemy natury prawnej, dlatego 
prawnicy zarówno po ich stronie jak i Starostwa Powiatowego szukają rozwiązania zgodnego 
z obowiązującymi przepisami.  
 
Radny Tomasz Mirakowski spytał co z halą widowiskowo- sportową, która jest w trakcie 
budowy -  czy dostała ona jakieś dofinansowanie od Wojewody. 
 
Radny Jerzy Zgoda powiedział, że tę inwestycję finansuje Gmina i trwają rozmowy w 
sprawie porozumienia między Starostwem Powiatowym a Gminą Gryfino. 
 
Radny Wojciech Długoborski zauważył, że w budżecie Starostwa Powiatowego  jest 
przeznaczone 500.000 zł na tę inwestycję, zaś skoro finansuje ją Gmina, to dlaczego te środki 
są wciąż „zamrożone”. 
 
Radny Jerzy Zgoda odpowiedział, że porozumienie dotyczyło budowy Sali gimnastycznej 
przy liceum a nie hali sportowo – widowiskowej. Jeśli Starostwo Powiatowe będzie 
potrzebowało użyczenia sali w celach oświatowych to wykupi godziny od Gminy za usługę  
w postaci udostępnienia sali. Pieniądze nie zostały wycofane, ponieważ rozmowy wciąż 
trwają.  
 
 
 
Na tym posiedzenie zakończono o godz. 15:00. 
 
Protokół sporządziła: 
 
Ada Wisławska 
 
 
 
 
 
 
 
 Przewodniczący Komisji 
 

 Hubert Andrych 
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